
Pracovní skupina k projektu „Od zámku Frýdlant k zámku Czocha“ 

Frýdlant, 9.11.2015 
Zvukový záznam z jednání: úložiště Capsa (www.frydlantsko.capsa.cz, login Frydlantsko, přihlašovací heslo Aleje01)  

Účastníci jednání:  

Členové pracovní skupiny jmenované hejtmanem Libereckého kraje 

a) zástupci investora a zpracovatele projektu – Liberecký kraj, Krajský úřad Libereckého kraje, Krajská správa 

silnic, projektant;  

b) zástupci veřejné správy z území – starostové měst a obcí (Hejnice, Kunratice, Horní Řasnice), 

c)  AOPK Liberecký kraj, 

d) zástupci občanské iniciativy Zachraňme aleje. 

Způsob jednání: moderovaná diskuse  

Hlavní body jednání 

1) Shrnutí podkladů k jednání  

 záznam z minulého jednání,  

 návrh koncepce - AOPK,  

 návrh deklarace včetně lokalit - Iniciativa,  

 návrh lokalit – KSS  

Cíl dnešního jednání: formulace výstupů pracovní skupiny pro jednání rady a zastupitelstva Libereckého kraje, 

další – koncepční činnost pracovní skupiny 

 

2) Společná úprava textu doporučení pro radu a zastupitelstvo Libereckého kraje 

Výsledný dokument je přílohou tohoto záznamu.  

Ing. Růžička zajistí podpisy zbývajících členů pracovní skupiny, tak, aby výstup byl za celou pracovní skupinu 

společný. 

 

3) Navazující kroky 

Informační leták, který k tématu alejí vydá Liberecký kraj 

K dalšímu jednání by bylo vhodné přizvat ŘSD (případná budoucí výsadba podél I/13) 

 

Termín dalšího jednání: 

12.1.2016, 14:00, Frýdlant (místo bude upřesněno) 

Program:  

 Výsadba aleje podél silnice II/291 – projekt, vhodné druhy 

 Koncepce péče o aleje na Frýdlantsku  

 

Záznam: Jitka Doubnerová  

 

  

http://www.frydlantsko.capsa.cz/


Závěry z jednání pracovní skupiny k problematice alejí 

v rámci projektu „Od zámku Frýdlant k zámku Czocha“ 

Pracovní skupina považuje následující závěry ze svého jednání za kompromis, který umožní nutné rekonstrukce silnic 

II. a III. třídy v rámci projektu „Od zámku Frýdlant k zámku Czocha“ a zároveň zachová aleje a stromořadí jako 

významný krajinný prvek regionu Frýdlantska. 

Pracovní skupina se shodla na těchto závěrech: 

1. Na všech pěti úsecích silnic spadajících do projektu bude celkem zachováno 330 stromů, jež byly původně určeny 
k vykácení. Jejich přesná identifikace je v projektové dokumentaci projektanta a zástupce iniciativy Zachraňme 

aleje a promítne se do podkladů pro správní řízení. 

 

2. Tyto zachované stromy budou během stavby chráněny před poškozením v souladu s ČSN 839061 z roku 2006. 

Tato ochrana bude doporučena do podmínek rozhodnutí Odboru dopravy Městského úřadu Frýdlant pro všechny 

stavby. Zároveň bude zapracována do výkazu výměr k nacenění u projektové dokumentace pro výběr dodavatele.  
 

3. Iniciativa Zachraňme aleje nominuje svého zástupce do  hodnoticí komise k výběru zhotovitele stavby. Zástupci 

iniciativy Zachraňme aleje budou posléze zváni i na kontrolní dny u jednotlivých staveb. 

 

4. Místo pokácených stromů, nezávisle na projednávaném projektu „Od zámku Frýdlant k zámku Czocha“, zajistí 

Liberecký kraj v letech 2016 - 2019 výsadbu celkem 1500 stromů ve formě liniových výsadeb podél pozemních 

komunikací. Závazek financování této výsadby a příslušné projektové dokumentace bude navržen ke schválení na 
zasedání zastupitelstva Libereckého kraje 24. 11. 2015. K financování výsadeb může Liberecký kraj využít fondy 

OPŽP a další vhodné finanční zdroje. Konkrétní projekty na výsadby budou konzultovány s AOPK, dotčenými 

obcemi i s iniciativou Zachraňme aleje.  
 

5. Spolky zúčastněné v iniciativě Zachraňme aleje při správních řízeních dohlédnou na domluvené změny v 
projektových dokumentacích a na zachování příslušných stromů před kácením a nebudou do řízení vznášet další 

požadavky. Rovněž budou informativně a osvětově působit na případné další spolky, které by se eventuelně 

správních řízení účastnily či chtěly účastnit, aby ani tyto nevnášely do řízení požadavky nad rámec pracovní 
skupinou dohodnuté změny. 

 

6. Pracovní skupina se bude dále scházet s cílem vytvořit koncepci péče o aleje na Frýdlantsku, zahrnující jejich 

inventarizaci a plány péče, vytipování alejí vhodných na registraci VKP, vytipování alejí vhodných pro pěstební 

zásah, rekonstrukci či výsadbu. Pracovní skupina doporučuje řešit téma alejí ve strategických koncepčních a 

územně plánovacích dokumentech. Upozorňuje na platný metodický pokyn zveřejněný ve Věstníku MŽP ČR 
v částce 5 (07 – 08/2014) ve věcech povolování kácení dřevin rostoucích mimo les.  

 

V Liberci dne 9. 11. 2015 

Za pracovní skupinu: (podpisy všech členů pracovní skupiny) 

 

 


